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Koosolekust võttis osa  10 hoolekogu liiget 11-st, koosolek on otsustusvõimeline. 
  
 
KOOSOLEKU PÄEVAKORD: 

Päevakava kinnitamine 

1. Ülevaade tegevustest 
● Akende kiletamine 
● Raamatute projekt 
● Liikuma kutsuv kool 

2. Ülevaade noorte vaimse tervise olukorrast KNK 
3. Suhtlemise ja kooliküsimuste lahendamise hea tava kinnitamine 
4. Esimese kooliastme koolilõuna aeg - pöördumine valla poole 
5. Hoolekogu jõustamine-ühiskülastus teise kooli  

 
 

Päevakorra kinnitamine. Kõik osalejad on poolt. 
 
 
 
 
 



 
1. Ülevaade tegevustest: 
● Akende kiletamise arengutest tegi kokkuvõtte Urmas Nõgu.  

Saadi esialgne pakkumine, kui palju läheks kolme klassi akende kiletamine. Summa  oli 3000.-  
Saaremaal pole just palju asutusi, kus oleks aknad kiletatud ja saaks uurida kasulikkuse efekti. 
Arvestades, et 3000 eurot kooli eelarvest on suur summa, siis pelgalt katsetama selle summaga 
eelnevat kogemust omamata ei soovi kool minna. Otsustati, et konsulteeritakse vallast  Argo 
Milleriga ja küsitakse referentsi mujalt. 
 

● Raamatute projekti arengutes tegi kokkuvõtte Kaja Kuusk. 
Eve Tuisu eestvedamisel on emakeele  õpetajad koostanud esmase ideede nimekirja, mis raamatuid 
kooliraamatukogus võiks olla. Peamine seisukoht õpetajatel oli, et soetatavat raamatut võiks olla  
vähemalt poole klassi jagu(10tk). Selliselt tekib klassis võimalus raamatut lugeda üheaegselt ja see 
annab võimaluse tekitada raamatu üle arutelusid. Lapsed tunnevad sellest ka ise puudust.  
Raamatukogu juhataja poolt tuli lisaks raamatu soovitustele ettepanek, et kooli raamatukogus võiks 
olla mõni lihtsam 100  tükiline pusle ja mõni lauamäng, mis noori raamatukokku üldse kutsub. 
 

● Liikuma kutsuv kool teemade aruteludest tegi kokkuvõtte Urmas Nõgu. 
Discgolf kooliõuele ei sobiks, kuid kooli kõrval on tühermaa, kuhu saaks seda rajada. Discgolfi klubi 
on valmis eestvedama, kuid enne on vaja maaomanikelt maakasutuseks luba saada.  
Gerly Koitla lisas, et kooli haldusjuht tegeleb kooli hoovialale ronimisraja projekti pakkumustega 
(eelarves raha olemas, osa sellest on eelmise aasta õunakohvikute üritusel kogutud raha). 
Lihtsamaid tegevus hoovialal ilusate ilmade korral saab juba nüüdki rakendada. Liikuma kutsuva 
kooli juht ütles, et kummikeks on ammu mõttes, aga seni pole rakendatud. Kevadperioodil ju võiks 
selliseid asju katsetada.Liikuma kutsuval koolil on unistus saada õuealale väliaktuste ja kontserdite 
ala. Direktor Marit Tarkin lisas, et selle jaoks näeb kooli visioonina söökla poolset sisehoovi ala. 
Liikuma kutsuva kooli väljakutse on järgmine: mida noored ise tahaksid, et vahetunnis poleks vaja 
telefonis olla, vaid millegi muu toredaga tegeleda.  Aleksandra Uue tõi näiteks 8 klassi, kus õpetaja 
on lastele loonud nutivabad väljakutsed ja see toimib. 
 
Arutati, et õpilasesindus  uurib õpilastest, mida noored, ise tegevusena näeksid. 

2. Ülevaade noorte vaimse tervise olukorrast KNK 

Hoolekogu kutsus KNK hariduslike erivajaduste laste koordinaatori Valeria Liigsoo-Luige, kes andis 
ülevaate noorte vaimse tervise muredest. Ta kinnitas, et noore on tublid ja püüavad ise oma 
stressiga toime tulla. Ülemineku klassides on pisut rohkem stressi ja ärevust(4kl, 7kl ja muidugi 8-
9kl). Päris murevaba vanuseastet pole.  
Valeria Liigsoo-Luige ja Malle Tiitson tõid välja järgmised kooliülesed laste probleemid: 

▪ Lapsed sooviksid aega oma perega koos olla. Nad soovivad 
lähedust ja tuge.  

▪ Ei julgeta psühholoogi juurde minna(suuremad lapsed). 
▪ Ka teismelised ja suuremad lapsed vajavad vanemate 

tähelepanu.  



 
 

Arutelu käigus tekkis mõtte, et vahest saaks koolis koostöös Saaremaa Toetava Hariduse Keskusega 
korraldada vanematele koolitusi. Näiteks veebiseminar.  
Gabriela Rooso toetava hariduse keskusest soovitas jagada ka Saaremaa Toetava Hariduse keskuse 
facebooki lehel ja instagramis leiduvaid soovitusi vanematega.  
 

3. Suhtlemise ja kooliküsimuste lahendamise hea tava kinnitamine 
Suhtlemise  ja kooliküsimuste lahendamise hea tava oli kõigile hoolekogu liikmetele eelnevalt 
tutvumiseks saadetud ja kohapeal täiendavat arutelu ei vajanud. Hea tava visuaalne kujundus ja 
selle olemasolust teavitamine on kooli ülesanne. Kooli näiteringile tehti ettepanek teha suhtluse 
hea tava tutvustavad lahedad videoklipid.  
 
Otsustati: Suhtlemise hea tava kinnitada. Kõik koosolekul osalenud hoolekogu liikmed olid nõus. 
 

4. Esimese kooliastme koolilõuna aeg. 
Urmas Nõgu tegi esimese kooliastme vanematega kohtumisest kokkuvõtte. Koolilõunaks on 9:45 
liiga varajane aeg ja vanemate rahulolematus on mõistetav. Samas tõdeti kokkusaamisel, et antud 
ressursside juures ei ole paremat lahendust. Vanemad soovisid pöörduda Saaremaa valla, kui kooli 
pidaja poole, sest antud olukorras nähakse lahendusena koolisöökla laiendamist. 
 
Direktor Marit Tarkin tõdes, et valla suurimas koolis on hulk hädavajalikke tõid, mis vajavad 
investeeringuid ning kiiremat sekkumist kui 8 aasta pärast.  
 
Otsustati: Nooruse kooli hoolekogu ja kooli juhtkond pöörduvad ühiselt valla poole. Eelnevalt 
pannakse kokku hädavajalike tööde nimekiri ja sisu, mis vajaks valla poolset toetust. Pöördumise 
üheks oluliseks osaks on esimese kooliastme vanemate poolt tõstatatud küsimus kooli söökla 
laiendamise vajaduse kohta.  
 

5. Hoolekogu jõustamine-ühiskülastus teise kooli. 
Ideede ja mõtete kogumiseks, kuidas hoolekogu saaks veelgi paremini aidata koolielu paremaks 
muuta võetakse plaani Kindluse kooli külastus, et vahetada sealse hoolekoguga kogemusi. 
 
Otsustati, et ühiskülastuse ajaks jääb esialgu 14.mai 2024 (direktor Marit Tarkin kooskõlastab 
Kindluse kooliga aprilli alguseks). 

 
 

 


